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کمک کنند

خبر امیدوارکننده برای نکونام و شاگردان

»وی ای آر« در بازی استقلال- شمس آذر
فدراسیون فوتبال عزم خود را جزم کرده تا لیگ بیست و چهارم با 
استفاده از کمک داور ویدیویی برگزار شود. اولین محموله از این 

تجهیزات هفته قبل به اراک رسید و در ورزشگاه امام خمینی)ره( نصب 
شد. بنابراین مشخص است در دیدارهایی که به میزبانی اراک برگزار 
می شود از کمک داور ویدیویی استفاده خواهد شد. با توجه به اینکه 

قرار است بازی استقلال در هفته اول لیگ بیست و چهارم در شهر 
قزوین برگزار شود، دومین محموله از تجهیزات VAR به این شهر 

 رسیده و قرار است در ورزشگاه سردار آزادگان این شهر 
راه اندازی شود. 

بنابراین بازی شمس آذر مقابل استقلال که جمعه در قزوین برگزار 
می شود، با استفاده از کمک داور ویدیویی خواهد بود. استقلال در 

فصلی که گذشت با مشکلات زیادی از جانب داوری مواجه بود به 
گونه ای که حتی رئیس فدراسیون فوتبال روز گذشته بابت اشتباهات 

داوری از استقلالی ها عذر خواهی کرد و حالا با نصب وی ای آر بسیاری از 
بحران های داوری برطرف خواهد شد و استقلال دست کم امیدوار است 
که از این منظر لطمه ای نخواهد دید. هرچند که استفاده از وی ای آر به 

نوعی یک امتیاز ویژه برای رقبای استقلال هم هست.

ـــرش بـ

ادعای مربی برزیلی خیبر 

 هیچ تیمی در لیگ برتر
 آمادگی کامل ندارد

 مارکـــو اورلو مربی برزیلی که اخیـــراً به تیم خرم آبادی 
اضافه شـــده، پیرامـــون وضعیت تیم خیبـــر خرم آباد 
بـــرای اولیـــن حضـــور در لیـــگ برتـــر فوتبـــال ایـــران 
اظهـــار کـــرد: »در وهلـــه اول بایـــد بگویم خوشـــحالم 
بـــه خانـــواده خیبـــر اضافه شـــدم و اینجا هســـتم. ما 
آماده ســـازی تیم را با برگـــزاری چهار دیدار دوســـتانه 
پیگیـــری کردیـــم. الان آخریـــن مرحلـــه آماده ســـازی 
می گذاریـــم.  ســـر  پشـــت  لیـــگ  شـــروع  بـــرای  را 
 البتـــه تیـــم بـــه طـــور کامـــل مهیـــای ورود بـــه لیـــگ 

نشده است.«
 وی ادامـــه داد: »باور دارم هیچ تیمـــی در لیگ برتر 
آمادگـــی کامل را نـــدارد و ایـــن یک موضـــوع عادی 
در آغـــاز یک فصـــل فوتبالی اســـت. امـــا در تلاش 
بودیـــم تا تیـــم را بـــه بهترین شـــکل بـــرای ورود به 
لیـــگ برتر آمـــاده کنیـــم. تیمـــی که فصـــل قبل در 
لیگ یک بـــازی کرد. نیمـــی از بازیکنـــان تیم تغییر 
کردنـــد و زمـــان برد تـــا بازیکنان متناســـب بـــا نیاز 
تیم بـــرای فصـــل جدید جـــذب شـــوند. طبیعتاً ما 
بـــه زمـــان بیشـــتری نیـــاز داریم تـــا بازیکنـــان را در 
ســـطح بالاتـــر فوتبالی تطبیـــق دهیـــم و همچنین 
 بازیکنان جدید را با خواســـته های کادرفنی ســـازگار

 کنیم.«
 مربـــی خیبر تصریـــح کـــرد: »اعتماد به نفـــس بالاتر 
بـــرای آنکه بازیکنـــان بازدهـــی خوبـــی در اولین بازی 
مقابل هوادار داشـــته باشـــند بـــرای ما اهمیـــت دارد. 
در ادامـــه هـــم میزبان ســـپاهان و ذوب آهن هســـتیم 
و مـــن معتقـــدم نتایـــج خـــوب در ایـــن ســـه دیـــدار 
بـــرای تیـــم خیبـــر در کل فصـــل اهمیت زیـــادی دارد. 
ســـخت کار خواهیـــم کـــرد، بـــا انگیـــزه بـــالا، چـــون 
تیمـــی قـــوی هســـتیم و اعتمـــاد بـــه نفـــس بســـیار 
 زیـــادی داریـــم تـــا آغـــاز خوبـــی در ابتـــدای فصـــل 

داشته باشیم.«

 میزبانی بازی کره شمالی و تیم ملی 
به لائوس رسید

 دیدار ایران و کره شـــمالی در تاریخ ۲۴ آبان در کشـــور 
لائـــوس برگـــزار خواهد شـــد امـــا بـــا توجه بـــه اینکه 
کره شـــمالی نمی توانـــد در کشـــور خـــودش میزبانـــی 
انتخابـــی جام جهانـــی را انجام دهد، روز گذشـــته به 
صورت رســـمی از ســـوی فیفا مـــکان بازی ایـــن تیم با 

تیم ملی کشـــورمان مشـــخص شد. 
انتخاب کشـــور لائوس به عنـــوان میزبان ایـــن بازی، 
با توجه به شـــرایط خـــاص منطقه و مســـائل امنیتی، 

صورت گرفته اســـت. 
برگـــزاری مســـابقات در زمیـــن بی طـــرف، بـــه منظور 
تضمیـــن امنیـــت و برگـــزاری بـــازی در فضایـــی آرام، 
تصمیم گیری شـــده اســـت. تیم ملی ایران با توجه به 
شـــرایط خاص بازی، باید آمـــاده چالش های جدیدی 
باشـــد.  برگزاری بـــازی در خارج از خانه و در شـــرایط 
آب و هوایی متفـــاوت، می تواند بر عملکـــرد بازیکنان 

تأثیرگذار باشـــد. 
کادرفنـــی تیـــم ملی بایـــد بـــا برنامه ریزی دقیـــق، تیم 
را بـــرای ایـــن بـــازی حســـاس آمـــاده کند. تیـــم ملی 
کشـــورمان در مرحلـــه دوم انتخابـــی جـــام جهانی با 
تیم هـــای قرقیزســـتان، امـــارات، کره شـــمالی، قطر و 

ازبکســـتان همگروه شـــده اســـت.

 دلیل منتفی شدن انتقال 
میلاد محمدی به پرسپولیس

بـــا وجـــود توافقـــات لازم بـــر ســـر انتقال محمـــدی به 
پرســـپولیس، این مدافع چپ ملی پـــوش برای نهایی 
کردن قـــرارداد خود راهی تهران شـــد و همه چیز برای 
نهایی شـــدن این قرارداد طبق برنامـــه پیش می رفت 
امـــا باشـــگاه آدانادمیرســـپور در اقدامـــی غیرمنتظره 
خواســـتار مبلـــغ بیشـــتری بـــرای صـــدور رضایتنامه 

محمدی شـــد. 
اقدامـــی که تمامـــی توافقات قبلی را برهـــم زد و باعث 
شـــد تا پرســـپولیس از جذب میلاد محمدی منصرف 

شود. 
البته درحالی که باشگاه پرســـپولیس مراحل ابتدایی 
بـــرای عقد قـــرارداد با محمـــدی را پیش می بـُــرد و این 
مدافـــع ملی پـــوش آمـــاده امضـــا قـــرارداد بـــود، یکی 
از باشـــگاه های مطـــرح لیـــگ برتـــری بـــا ارســـال یک 
پیشـــنهاد جالب توجـــه و میلیـــون دلاری به باشـــگاه 
آدانادمیرســـپور خواســـتار جـــذب محمـــدی از ایـــن 

تیم شـــد. 
به دنبال این پیشـــنهاد جالب توجه، باشگاه ترکیه ای 
در نامـــه ای به باشـــگاه پرســـپولیس رقمـــی نامعقول 
را بـــرای انتقال ایـــن بازیکن خواســـتار شـــد و همین 
موضوع باعث شـــد تا انتقال محمدی به پرســـپولیس 

شود. منتفی 
 

دو نماینده پرسپولیس در 
قرعه کشی لیگ نخبگان

حسین بادامکی و امیرعلی حسینی به منظور شرکت 
در مراســـم قرعه کشـــی لیـــگ نخبـــگان آســـیا صبـــح 
دیـــروز تهـــران را بـــه مقصـــد دوحه تـــرک کردنـــد تا از 
 آنجا راهی کوالالامپور مقر کنفدراســـیون فوتبال آســـیا 

شوند. 
نماینـــدگان تیـــم نخســـت فوتبـــال ایـــران در لیـــگ 
نخبـــگان، چهارشـــنبه وارد مالزی خواهند شـــد و روز 
پنجشـــنبه در کارگاه هـــا و جلســـات ترتیب داده شـــده 
از ســـوی مسئولان برگزاری مســـابقات حضور خواهند 
یافـــت و روز جمعـــه در مراســـم قرعه کشـــی شـــرکت 

می کننـــد. 
در جریـــان ایـــن ســـفر، نمونه هـــای اصلـــی لبـــاس 
پرســـپولیس بـــرای فصـــل جدید ایـــن رقابت هـــا، به 

مقامـــات AFC تحویـــل و معرفـــی خواهـــد شـــد.

مشـــکلات ورزشـــگاه های تهران آن قدر زیاد اســـت 
که پرســـپولیس مجبور شـــده برای بـــازی هفته اول 
فصل حدود 300کیلومتر از خانه دور شـــود. بازی در 
اراک غیـــر از اینکـــه در این اســـتادیوم غریبه برگزار 
خواهد شـــد یک ســـفر هـــم بـــرای پرســـپولیس به 
همـــراه خواهـــد داشـــت و هرگز نمی توان اســـمش 
را یـــک مســـابقه خانگـــی گذاشـــت. با این شـــرایط 
حداقل یک و احتمالاً دو بازی خانگی پرســـپولیس 
در شـــروع فصل این مشـــکلات را به همـــراه خواهد 
داشـــت و تیم گاریـــدو با تجربـــه ای تـــازه و متفاوت 

روبـــه رو می شـــود. پرســـپولیس یـــک روز زودتـــر به 
اراک خواهـــد رفت تا آماده مســـابقه اول خود شـــود 
اما قرار نیســـت روز مســـابقه در این شـــهر احساس 

غریبـــی کند. 
ورزشـــگاه امام خمینی)ره( اراک ظاهراً یک ورزشگاه 
15 هـــزار نفری اســـت اما حـــدود 10هزار تماشـــاگر را 
در خـــود جـــای می دهـــد. پیش بینی می شـــود این 
ورزشـــگاه عصـــر پنجشـــنبه خیلـــی زودتر از شـــروع 
بازی پر شود چرا که پرســـپولیس در اراک طرفداران 
زیادی دارد که هر وقت ســـرخ ها به این شـــهر ســـفر 

کرده انـــد بشـــدت از تیـــم محبوب شـــان اســـتقبال 
کرده انـــد. در عیـــن حـــال پیش بینـــی می شـــود از 
شـــهرهای اطراف در استان مرکزی و قم تماشاگران 
زیـــادی راهـــی اراک شـــوند و احتمـــالاً گنجایـــش 

ورزشـــگاه خیلی زود پر خواهد شـــد.
بدیـــن ترتیـــب پرســـپولیس روز بـــازی احســـاس 
غریبـــی نخواهـــد کـــرد و همیـــن جمعیـــت ده هزار 
نفـــری می توانـــد پشـــتوانه مناســـبی برای رســـیدن 
بـــه ســـه امتیـــاز نخســـت باشـــد. دربـــاره کیفیـــت 
زمیـــن چمـــن ورزشـــگاه اراک هـــم مشـــکلی وجود 

نـــدارد و یـــک زمیـــن مســـطح و اســـتاندارد انتظـــار 
بـــازی پرســـپولیس- ذوب آهن را می کشـــد. اراکی ها 
می گویند بعد از ورزشـــگاه بنیان دیـــزل تبریز درحال 
حاضر زمین چمـــن ورزشگاه شـــان بهترین کیفیت 
ممکـــن را دارد و پرســـپولیس می توانـــد بـــا خیـــال 
آســـوده در ایـــن ورزشـــگاه به میـــدان بـــرود. قبل از 
این صحبت هایی درباره اینکه زمین ورزشـــگاه اراک 
دارای اســـتانداردهای لازم نیســـت هم مطرح شده 
بود اما مســـئولان تیم آلومینیوم اراک این شـــایعات 

را از اســـاس تکذیـــب می کنند.

مصاحبه و خبر

خبر خوش رئیس فدراسیون فوتبال برای کادرفنی تیم ملی

مشکل سربازان ملی پوش حل شد

مهدی تاج پس از بازدید از امکانات ورزشگاه یادگار امام)ره( تبریز اظهار کرد: 
»ابتدا باید تشکر خودم را از مسئولیت پذیری اداره کل ورزش و جوانان استان 
آذربایجان شرقی و باشگاه تراکتور اعلام کنم. خیلی خوشحالم زیرا همت عالی 
آنها را در ورزشگاه یادگار امام دیدم و برای خود من چنین پیشرفتی در یک پروژه 
عجیب بود.« رئیس فدراسیون فوتبال افزود: »رختکن ها، حوضچه آب سرد و 
امکانات بسیار خوبی تعبیه شده است، ضمن اینکه گیت های ورودی هواداران 
نیز بسیار با سرعت درحال نصب و راه اندازی است. روند فعلی باعث می شود تا 
امیدوار باشیم تراکتور در هفته دوم بتواند پس از نصب گیت ها و شماره گذاری 
صندلی ها میزبانی اش را با هوادار انجام دهد. در غیر این صورت بازی بدون 
تماشاگر می شود.« رئیس فدراسیون فوتبال درباره استفاده از VAR در ورزشگاه 
یادگار امام تبریز گفت: قبول دارم در چنین مشکلاتی باید فدراسیون فوتبال 
باشگاه ها را کمک کند. قبلاً مکانی را گفته بودند که در آنجا VAR مستقر شود اما 
الان تغییر جانمایی داشته و این کار برای باشگاه و اداره کل ورزش استان سخت 
است. تاج در پایان با اشاره به چمن مرغوب ورزشگاه یادگار امام خاطرنشان 
کرد: همه چیز عالی است. تنها یک سری نواقص وجود دارد که قطعاً برطرف 

خواهد شد.
 مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال که دیروز علاوه بر بازدید از ورزشگاه یادگار 
امام در مجمع سالیانه هیأت فوتبال استان آذربایجان شرقی هم حاضر شده 
بود، در بخشی از صحبت های خود در خصوص تیم های نظامی صحبت کرد 
و گفت: »یک خبر خوب در خصوص تیم های نظامی این است که جلسه ای با 
ستاد کل نیروهای مسلح داشتیم و درحال حل موانع سرباز-قهرمان ها هستیم. 
تقریباً به نتیجه رسیده ایم و الان هیچ مشکل جدی برای سربازی شان نداریم و 
دنبال یک راه حل منطقی بودیم که آنها هم پذیرفتند.« او ادامه داد: »ارزیابی ام 
از این جلسات خیلی مثبت است. پریروز یک جلسه نهایی دیگر داشتیم و فکر 
می کنم مشکل این ورزشکاران برای رفت و آمد و سربازی حل می شود و به جاهای 
خوبی رسیده ایم. به نظر ما ظرف و مظروف همخوانی نداشت، چون تعداد زیادی 
از فوتبالیست های ما سرباز می شوند و همه باید به تیم ملوان و فجر بروند. این 
ورودی با این مجموعه همخوانی نداشت. مثلاً ملوان نهایتاً ۷ بازیکن می گیرد، 
ولی این  همه سرباز داریم و این یک نوع فرصت سوزی است.« تاج با تأکید بر لزوم 
پشت سر گذاشتن خدمت سربازی توسط بازیکنان گفت: »مقام معظم رهبری 
فرمودند، ایران قوی و ورزش قوی. شرایط باید به گونه ای باشد که ما بتوانیم از 
وجود اینها در سایر بخش ها استفاده کنیم. کار اینها این نیست که به پادگان 
بروند و کشیک بدهند، اینها فوتبالیست هستند و باید فوتبال بازی کنند اما 
اینکه بگوییم اینها نباید به سربازی بروند هم درست نیست. ما نباید این بخش 
را از بقیه بخش ها جدا کنیم. این موضوع نیاز به یک فرمول و حلقه اتصال دارد 

که خوشبختانه درحال انجام است.«

باشگاه استقلال ادعای رسانه فرانسوی را تکذیب کرد

کاکوتا بدون رضایتنامه آبی پوش شد
معادله جدید پرسپولیس برای جذب مدافع چپ

گزینه اسپانیایی منتفی شد
رسانه foot-sur7 فرانسه روز گذشته 
در گزارشـــی پیرامون انتقـــال کاکوتا به 
اســـتقلال نوشـــته بود: کاکوتا بازیکنی 
باارزش در بازار نقل و انتقالات اســـت. 
آمیان برای انتقـــال او حدود 6 میلیون 
یورو درخواســـت کرده اســـت، هرچند 
کـــه ارزش واقعـــی او 8 میلیـــون یـــورو 

برآورد می شـــود.
ادعایـــی کـــه در همـــان نـــگاه اول و با 
توجه بـــه بضاعـــت مالی باشـــگاه های 
ایرانی مشـــخص بود که درست نیست 
و حتـــی در بیانیه ای که باشـــگاه آمیان 
بعد از جدایی کاکوتا منتشر کرد، آورده 
بـــود طرفین پـــس از توافـــق دو طرفه، 

تصمیم به فســـخ قـــرارداد گرفته اند.
از مدیـــران  در همیـــن راســـتا یکـــی 
اســـتقلال بـــه »ورزش ســـه« می گویـــد 
کـــه دســـتمزد کاکوتا بـــرای ســـال اول 
از  کمتـــر  اســـتقلال  بـــا  قـــراردادش 
500 هـــزار دلار اســـت و بنـــدی در ایـــن 
قـــرارداد وجـــود دارد کـــه آبی پوشـــان 
در صـــورت رضایـــت از عملکـــرد ایـــن 

بازیکـــن فرانســـوی الاصل، می تواننـــد 
قـــرارداد او را بـــرای ســـال دوم تمدیـــد 
کننـــد که طبیعتاً این رقـــم بالاتر از رقم 
قرارداد ســـال اول اوســـت. البته طبعاً 
اســـتقلالی ها تمایلی به افشـــای دقیق 
رقـــم توافق با بازیکـــن کنگویی ندارند، 
ســـتاره ای که گفته می شـــود حضورش 
در اســـتقلال یک میلیون یـــورو خرج 

برمی دارد.
او در خصـــوص ادعـــای پرداخت مبلغ 
رضایتنامه به باشـــگاه آمیان نیز مدعی 
اســـت که گائـــل کاکوتـــا شـــخصاً برای 
فســـخ دو طرفه با باشـــگاه فرانسوی به 
توافق رســـیده و اســـتقلال مبلغی را به 
حســـاب آمیان واریـــز نکـــرده و ادعای 
رسانه فرانســـوی نیز کذب است. بدین 
ترتیب می توان گفت مدیریت باشـــگاه 
اســـتقلال قرارداد خـــوب و به صرفه ای 
را بـــا ایـــن بازیکـــن باتجربـــه بـــه امضا 

رســـانده است.
در روزهـــای اخیـــر برخـــی رســـانه های 
داخلی نیز مدعی شـــدند که استقلال 

حق رضایتنامه کاکوتا را پرداخت کرده، 
در حالـــی که اصـــل خبر چیـــز دیگری 
اســـت و بـــه واقـــع باشـــگاه اســـتقلال 
هزینـــه ای بابـــت ایـــن ماجـــرا متحمل 
نشـــده اســـت و داستان ســـرایی های 
اخیر صحت نـــدارد و اســـتقلال بدون 
پرداخـــت پولـــی اضافـــه بر دســـتمزد، 
این بازیکن را به خدمت گرفته اســـت. 

از آنجایی که توجیهات و اســـتدلال های 
باشگاه پرســـپولیس برای سازمان لیگ 
دربـــاره وحدت هنانوف مـــورد قبول قرار 
گرفـــت فعلاً یـــک ســـهمیه خارجی این 
باشگاه برگشته و پرســـپولیس می تواند 
یک بازیکـــن خارجی دیگـــر جذب کند. 
طـــی روزهـــای اخیـــر شـــایعه شـــده بود 
پرســـپولیس کلاً قید جذب مدافع چپ 
را زده و بعـــد از داســـتان عجیب یحیی 
عطیه الله دنبال گزینـــه دیگری برای این 

پســـت نخواهد رفت.
بـــا این حـــال چنـــد روز قبل گاریـــدو در 
جلســـه بـــا درویـــش دو گزینـــه دیگر به 
مدیرعامـــل باشـــگاه معرفـــی کـــرد امـــا 
عجیب اینکه باشـــگاه اصلاً ســـراغ یکی 
از آنهـــا نرفـــت. بلافاصله بعـــد از مطرح 
شـــدن ایـــن دو گزینـــه و انتشـــار نـــام و 
نشـــان آنها در رســـانه ها، هـــواداران در 
فضـــای مجـــازی پیرامـــون یکـــی از این 
نام هـــا بلوایـــی بـــه راه انداختنـــد کـــه 
موجـــب عقب نشـــینی ســـریع باشـــگاه 
درباره او شـــد. ایـــن گزینه یـــک بازیکن 

اســـپانیایی ملقب بـــه خوانـــکار بود که 
3۴ ســـال ســـن دارد و فوتبالـــش را از 
آکادمی باشـــگاه رئال مادریـــد آغاز کرده 
امـــا بعدها بـــه بـــراگا پرتغال پیوســـته و 
5 بـــار بـــه تیم هـــای اســـپانیایی قـــرض 
داده شـــده و هـــر بـــار بـــه ایـــن تیـــم 
برگشـــته اســـت. آخرین تیـــم خوانکار، 
پاناتینایکـــوس یونان بود امـــا هواداران 
پرســـپولیس به خاطر ســـن بـــالای این 
بازیکن که 3۴ ســـاله است و اینکه مدام 
مصدوم می شـــده اجازه ندادند باشـــگاه 
 اصـــلاً به ایـــن گزینـــه به صـــورت جدی 

فکر کند.
با منتفی شـــدن گزینه اســـپانیایی حالا 
پرســـپولیس تنها یـــک گزینه بـــرای این 
پســـت پیـــش روی خـــود دارد کـــه یوری 
ریبـــرو پرتغالی اســـت. ایـــن بازیکن ۲8 
ســـال دارد و فصـــل قبل برای لژیاورشـــو 
بـــازی کـــرده و رزومـــه نســـبتاً خوبـــی 
هـــم دارد. هـــر چنـــد هنـــوز مذاکـــرات 
با ایـــن بازیکـــن به صـــورت جـــدی آغاز 
نشـــده اما گزینـــه دیگری هم بـــرای این 

پســـت مطرح نشـــده اســـت و یک جور 
سردرگمی در باشـــگاه پرسپولیس برای 
حرکـــت جدی بـــه ســـمت ایـــن گزینه 

دارد. وجود 
پرســـپولیس برای دفاع چـــپ فعلاً غیر 
از وحید امیـــری، محمدمهدی احمدی 
و عرفـــان ملاپور را هم در اختیار دارد که 

این آخری تازه وارد اســـت.
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با لژیونرهای سرباز مانند نخبگان رفتار می شود

دریافت کارت پایان خدمت با کمک به توسعه فوتبال

حضـــور  بـــا  نشســـتی  گذشـــته  روز 
و  فوتبـــال  فدراســـیون  مســـئولان 
مقامـــات ارشـــد ســـتاد کل نیروهای 
مســـلح بـــا محوریـــت رســـیدگی بـــه 
وضعیت ســـربازی بازیکنان شاخص 
تیم ملی کـــه عموماً لژیونرهســـتند، 

شـــد.  برگزار 
بعـــد از پایـــان ایـــن نشســـت مهدی 
تـــاج، رئیـــس فدراســـیون فوتبـــال 
در مصاحبـــه ای اعـــلام کرد مشـــکل 
فوتبالیســـت های ســـرباز تیـــم ملـــی 
حـــل شـــده و ایـــن افـــراد می تواننـــد 

از کشـــورهای خارجـــی به کشـــورمان 
بیاینـــد و بدون مشـــکل بـــرای ادامه 
فعالیـــت در تیم هـــای خود دوبـــاره از 

ج شـــوند.  کشـــور خار
عـــزم  نشـــان دهنده  تصمیـــم  ایـــن 
مســـئولان مربوطـــه بـــرای کمـــک به 
بازیکنان ملی پوش اســـت اما سؤالی 
که ذهن افکار عمومـــی را در بر گرفته 
این اســـت کـــه در نشســـت هایی که 
حـــول این محـــور با حضور مســـئولان 
فدراســـیون فوتبال و مســـئولان ارشد 
ســـتاد کل نیروهـــای مســـلح برگـــزار 
شـــده چـــه طرحـــی بـــرای کمـــک به 
بازیکنـــان فوتبالی که در ســـطح ملی 
زحمـــات زیـــادی کشـــیده اند، مطرح 

گردیده اســـت؟ 
پاســـخ به این ســـؤال تا اظهارنظر رسمی 
مقامـــات مســـئول دشـــوار اســـت امـــا 
برخـــی شـــنیده ها حکایـــت از آن دارد 

که طرحـــی با عنـــوان کمـــک بازیکنان 
لژیونر به توســـعه فوتبال مطرح شده تا 
بازیکنانی کـــه خارج از لیگ های داخلی 
به فوتبـــال حرفه ای مشـــغول هســـتند 
در راه توســـعه فوتبـــال بـــه خصوص در 

مناطـــق محروم کمـــک کنند. 
ایـــن طـــرح ممکن اســـت منجـــر به 
حضـــور بازیکنـــان شـــاخص در ایـــن 
قبیـــل مناطـــق در جهـــت آمـــوزش 
فوتبـــال شـــود و یا اینکـــه ایـــن افراد 
هزینه هایی در راستای توسعه فوتبال 

در ایـــن مناطـــق بکنند. 
ح شـــده  ح های دیگـــری نیز مطر طر
که بـــه احتمال زیـــاد مورد اســـتقبال 
بازیکنان لژیونر شـــاغل در لیگ های 
خارجـــی قـــرار خواهـــد گرفـــت و به 
احتمـــال زیـــاد منجـــر بـــه اتفاقـــات 
مطلوبـــی در فوتبـــال خواهـــد شـــد 
تـــا نخبـــگان فوتبـــال نیـــز بـــه مانند 

نخبـــگان دیگـــر رشـــته ها کـــه طبـــق 
قانـــون می تواننـــد دوران ســـربازی 
خـــود را در شـــرکت های دانش بنیان 
بگذراننـــد، آنها نیز بـــه نوعی دانش و 
توانایی خود را مصـــروف امور فوتبال 
کـــرده و در راه پیشـــرفت و آمـــوزش 
بازیکنـــان نوجـــوان و جـــوان مناطق 
کم برخـــوردار و کم بضاعت، قدم های 

ســـازنده ای بردارند. 
به هرحال مقامات مســـئول بـــا ارائه 
ایـــن طرح هـــا کوشـــیده اند تـــا هـــم 
از کنـــار توانمنـــدی نخبـــگان فوتبال 
ســـودی بـــه جامعـــه برســـانند و هم 
اینکـــه مشـــکل ایـــن بازیکنـــان حل 
شـــده و به راحتـــی بتوانند عـــلاوه بر 
بـــازی در لیگ های خارجی در کشـــور 
تـــردد داشـــته و بـــرای تیـــم ملـــی نیز 
تـــا زمانـــی کـــه در آمادگی کامـــل قرار 

دارنـــد، بـــازی کنند.

عذرخواهی دیرهنگام تاج بابت گل آفساید پرسپولیس

نوشدارو بعد از مرگ سهراب
استقلال فصل تلخی را به لحاظ داوری پشت 
سر گذاشت و اوج اشتباهاتی که علیه استقلال 
به نمایش آمد، گل آفسایدی بود که در دقایق 
پایانی بازی پرسپولیس و مس رفسنجان حاصل 
از  شد و استقلال به رغم برتری مقابل پیکان 
رسیدن به جام قهرمانی باز ماند. در آن شب 
با  خ ها در میدانی دیگر  تلخ رقیب سنتی سر
یک گل از سد مس رفسنجان عبور کرد؛ گلی 
که ابتدا درباره آفساید بودن آن با شک و تردید 
صحبت به میان آمد اما با آنالیز دقیق صحنه 
گرجستانی  مدافع  گولسیانی،  شد  مشخص 
پرسپولیس در شرایط کاملاً آفساید با ضربه سر 
دروازه پرسپولیس را باز کرده و این گل مردود 
از پایان  بوده است. حالا با گذشت چند ماه 
لیگ برتر مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال 

که بعد از قهرمانی پرسپولیس بشدت از سوی 
هواداران استقلال تحت فشار قرار داشت، در 
مصاحبه ای اعلام کرده گل پرسپولیس آفساید 
بوده و حق استقلال به نوعی تضییع شده است. 
این اعتراف در حالی نگاه ها را متوجه خود کرده 
که دیگر عذرخواهی آقای رئیس فایده ندارد و 
استقلالی ها که بشدت از نوع مدیریت تاج بر 
فوتبال ایران گله دارند و حتی گروهی نیز او را 
کاملاً طرفدار پرسپولیس می دانند، بابت این 
عذرخواهی چیزی به دست نخواهند آورد و این 
جملات اخیری که از زبان آقای رئیس بیرون 
آمده بیشتر جنبه تبلیغاتی برای خودش دارد. 
دارد  احتمال  جاری  سال   در  تاج  هرحال  به 
دوباره بخواهد در انتخابات شرکت کند و به 
همین دلیل شاید در تلاش است میان خود و 

هواداران استقلال که شکاف گسترده ای وجود 
دارد، به نوعی تعدیل ایجاد کند. صحبت های 
پایانی  را در این خصوص بخوانید: هفته  تاج 
فصل گذشته نیز بحث های داوری پیش آمد و 
در دیدار پرسپولیس مقابل مس رفسنجان گلی 
زده شد که 10 داور گفتند آفساید بود و 10 داور 

نیز گفتند آفساید نبود و نفهمیدیم آفساید بود 
یا نه، اما بعدها گفتند آفساید بوده است. اگر 
اتفاق نمی افتاد، قهرمان عوض می شد.  این 
باید از استقلال هم عذرخواهی کنیم که این 
اشتباه صورت گرفت. ما باید سیستم کمک داور 

ویدیویی VAR را بیاوریم.

گاریدو و تیمش 
غریبی نخواهند کرد

10هزار 
پرسپولیسی 
تماشاگر بازی با 
ذوب آهن

رضا حمیدی
خبرنگار

گزارش یک


